
Rada starostov mesta Košice 

Zápisnica 

z 32. rokovania Rady starostov mesta Košice dňa 5.3.2009 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 Rokovanie Rady starostov otvoril a viedol jej predseda p. Daniel Rusnák. 

V úvode rokovania bolo prítomných 19 starostov, konštatoval že Rada starostov je uznášania 

schopná. 

 

 Overovatelia zápisnice: 

 

Ing. Ján  Nigut 

p. Monika  Puzderová 

 

––-     ––-     –– 

1.Otvorenie a schválenie programu rokovania 

 

p. Rusnák – Dal hlasovať o návrhu programu rokovania ako celku , 

   

Hlasovanie č. 1: o návrhu programu rokovania. 

Za 19, proti -, zdržal sa -. 

––-     ––-     ––- 

 

2. Viazanie rozpočtu mesta Košice na rok 2009 - návrh 

 

p. Rusnák – Otvoril diskusiu. 

 

p. Dlhý – K predloženému materiálu podal vysvetlenie. Na XXII. rokovaní mestského 

zastupiteľstva sa predložil návrh na viazanosť rozpočtovaných výdavkov mesta Košice 

na rok 2009, vzhľadom na to, že sa tam dostali zlé informácie a naznačovali negatívny 

vývoj rozpočtovaných príjmov. Materiál nebol predložený na XXII. rokovanie MZ 

v dostatočnom časovom predstihu nebol prejednaný ani v komisiách pri MZ, v 

mestskej rade a Rade starostov. Predložený materiál sa významne dotýka mestských 

častí. Je to závažný materiál, ktorý bude prerokovaný v dotknutých inštitúciách 

a orgánoch mesta. V dôvodovej správe je zhrnutý negatívny vývoj rozpočtovaných 

príjmov. Na Slovensku v ekonomike dochádzka k prehodnocovaniu odhadov rastu 

a vývoja finančných prostriedkov, ktorý ide smerom dole. Vznikol výpadok daní 

z nehnuteľností, kde sú riziká spojené s neschopnosťou podnikov platiť dane včas. 

Veľkým rizikom je aj spor, ktorý sa týka správcovstva dane katastrálneho územia 

Sokoľany, kde správcom v tomto roku je Mesto Košice.  

Príčinou výpadku dane z prenájmu sú aj Mestské lesy, kde obchod s drevnou hmotou 

prudko prepadol a nie je možné to plniť. Stanovili sa princípy a navrhli obmedzenia 

bežných výdavkov, pretože dopady hospodárskej  krízy budú aj v budúcom roku. 

Kapitálové výdavky sa obmedzili len tam, kde je náhrada za ne z iných nenávratných 

zdrojov, nakoľko mesto je z hľadiska svojho majetku, ktorý používa  

na výkon svojich kompetencií odkapitalizované. Potrebuje to obnovu, ale odložením 

tohto problému to nič nerieši. Ubralo sa len z tých výdavkov, ktoré nemajú charakter 
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základného výkonu samosprávnych funkcií mesta a mestských častí. Na Rade 

starostov si vypočuje názor a pripomienky a na základe toho nájdeme riešenie. 

 

p. Rusnák – Považuje to za nekorektné predkladať takýto materiál na Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach bez toho, aby to bolo prerokované v Rade starostov. Na viazanosť je tu 

návrh zhruba 17,8 mil. €. Ako sa došlo k tomu, že sa navrhla viazanosť pre mestské 

časti vo výške 13,3 mil. € a Mesto Košice chce si krátiť len 14,5 mil. €? Za korektné 

by bolo 50 % na 50 %.  

 

p. Beca – Mesto Košice bude s príjmami oproti  minulému roku na nule. Príjmy a výdavky 

budú na úrovni  minulého roku a mestské časti budú hlboko bokom. Je tu veľký 

nepomer na základe finančnej krízy, ktorá všetkých postihla. 

 

p. Kupec – Treba o 5 % znížiť podiely a príspevky, čiže všetky peniaze, čo dostanú MČ 

z mesta Košice. Okrem podielových daní bol vyčlenený aj balík, ktorý bol viazaný na 

kapitálové a bežné výdavky. Stále sa s tým počítalo z rozpočtu mesta do mestských 

častí v Košiciach, takže  nie je to zníženie o 5 %, ale o 20 %. Je to nekorektné.  

 

p. Birošová – Rozpočet je schválený, aj s čiastkami, ktoré boli na rokovaní MZ v Košiciach 

v decembri 2008. V MČ Košice - Poľov boli vykonané práce aj v zimných mesiacoch, 

kde  k dnešnému dňu činí faktúra 1,7 mil. €. Pýtala sa, či uznesenie, ktoré bolo 

schválené na MZ v Košiciach platí. Bude preplatená faktúra  v MČ Košice – Pereš?   

 

p. Rusnák –  Poznamenal, že každá mestská časť v Košiciach má nejaký problém. 

 

p. Dlhý – Odpovedal na otázku p. Birošovej, starostky v MČ Košice – Pereš, že faktúra 

samozrejme bude preplatená, rešpektuje sa to. 

p. Jenčová – Mesto Košice hospodári s rozpočtom 100 mil. €, z toho  

pre všetky MČ je 9,2 mil. €. Magistrátu mesta Košice ostáva  90 mil. € a má 

poskytovať servis mestským častiam v Košiciach a napriek tomu sa suplujú 

kompetencie mesta. Veľké mestské časti robia chodníky, opravujú cesty, parkoviská.  

Mestské častí v Košiciach v štatúte v rámci kompetencií to robiť nemajú. Odmietla, 

informáciu z tlače, že v MČ Košice – Nad Jazerom sa dáva na réžiu a mzdy 

pracovníkov 60 % financií. Nesúhlasila s obmedzením finančných prostriedkov MČ 

v Košiciach. Daň za psov berie mesto Košice a mestské časti majú robiť venčoviská 

a evidenciu pre nich. Čo sa týka všetkých MČ treba s rozpočtom ústretovejšie 

pracovať ˇ 

 

p. Rusnák – Sú funkcie, ktoré mesto Košice plní a robí, napr. doprava atď. V tejto situácii 

treba, aby boli dané priority. Je tu nepomer.  

Jednou z priorít je, že mesto Košice v roku 2011 má byť dejiskom majstrovstiev sveta 

v hokeji.  

S finančnou krízou súvisí aj to, že firmy obmedzujú pracovný týždeň,  obmedzovaná 

môže byť aj mestská hromadná doprava v Košiciach, takisto sa môže zatvoriť aj krytá 

plaváreň v Košiciach. Sú to veci, ktoré nie sú potrebné na základné fungovanie mesta.  

 

p. Adrejčák – Strašným dopadom na obyvateľov MČ Košice – Dargovských hrdinov je, že sa 

spláca dlh 6,2 mil. Sk, kde obyvatelia za to  nemôžu. Na základe toho sa poslal list, 

ktorý je adresovaný p. primátorovi Ing. Františkovi Knapíkovi, ktorý popisuje situáciu, 

ktorá je na MČ Košice - Dargovských hrdinov.  
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Názory viazanosti finančných prostriedkov, ktoré boli deklarované na Rade starostov 

nesúhlasí a na základe toho  treba stanoviť priority. Rada starostov by mala prijať 

uznesenie, ktoré sa predloží na mestské zastupiteľstvo v Košiciach. 

 

p. Kupec – podal návrh na uznesenie. Rada starostov súhlasí s viazanosťou do 5 %  

zo všetkých finančných  prostriedkov schválených pre MČ  v mestskom rozpočte 

vrátane transferov.  

 

p. Petrenka – Očakával zo strany mesta Košice iný prístup a iný spôsob návrhu riešenia. 

Situácia, ktorá sa týka ekonomiky je nevyspytateľná a mesto Košice predkladá návrh 

celoplošný na celý rok, Malo by sa to riešiť po určitých etapách. Pripomenul, že nie je 

to férové, keď na decembrovom mestskom zastupiteľstve v Košiciach roku 2008 sa 

schvaľoval rozpočet na rok 2009 a dochádzalo tu k úprave rozpočtu. Dopad v tých 

mestských častiach, ktoré si finančné prostriedky získali v starom roku 2008 nebude 

tak razantný, ako v tých mestských častiach, ktoré si to neustrážili. Treba prijať 

uznesenie, aby mesto pripravilo materiál na viazanosť prostriedkov na I. polrok 2009, 

ktorý sa bude prehodnocovať. Mesto Košice  by malo prehodnotiť celý  rozpočet na 

rok 2009 a predložiť ho štandardne do komisií MZ a následne do mestskej rady v 

Košiciach. Peniaze na úsporu mali by sa nájsť, takým spôsobom, aby malé a veľké 

mestské časti v Košiciach neboli hlavným ťahúňom deficitu schodku príjmovej časti 

mesta Košice. 

 

p. Karabin – súhlasil s názorom pani starostky Jenčovej. Mal by sa zredukovať počet 

pracovníkov na Magistráte mesta Košice a potom sa môže šetriť  

v mestských častiach v Košiciach, ktoré sú príjmom pre mesto Košice. Celý magistrát 

mesta Košice žije z mestských častí v Košiciach. Nesúhlasí s uznesením so 

znížením transferov pre malé mestské časti o milión korún, pretože treba 

predovšetkým šetriť v meste Košice. 

 

p. Betuš – Navrhol uznesenie s kontextom návrhu p. Kupca, ktorý znie. Použiť potrebné 

finančné zdroje v prospech mestských častí,  z položky finančné operácie riadok 45 

vklad na EHMK v kontexte s návrhom uznesenia kolegu p. Kupca. Pripomenul, že  

keď Bratislava vie odísť z rekonštrukcie bratislavského hradu a aj iné mestá znižujú 

financie tak, projekt baňa, magnezitka  a výmenníkové stanice v Košiciach tu nehrajú 

rolu. Mesto Košice by malo z položky odobrať finančné prostriedky pre MČ a hľadať 

v priebehu roka náhradu týchto zdrojov. 

 

p. Beca – Reagoval na vystúpenie p. Betuša, aby MČ nevstupovali do finančnej  problematiky  

a mesto rozhodlo  o svojich prioritách.  

 

p. Nigut – Podporil návrh p. Betuša. Bol  za to, aby mesto Košice hľadalo rezervy 

v položkách, ktoré nie sú nutné pre každodenný život občanov. 

 

p. Gabštúr – Na materiáli Viazanie rozpočtu mesta Košice na rok 2009 treba pracovať, lebo to 

nie je kríza, ktorá trvá dva mesiace, ale najmenej dva roky. Treba sa stotožniť 

s mestskými časťami a mestom Košice.  Nesúhlasil s tým, že chodníky v celom  meste 

sa robia z mestských peňazí. Pri kríze treba ušetriť financie na kultúre a športe. 

 

p. Reštei – Súhlasil s návrhom p. Betuša. Pripomenul, že aj MČ Košice – Šaca tiež spláca 

úver. 
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p. Rusnák –   Poprosil p. Kupca, o prečítanie návrhu.  

Rada starostov súhlasí s viazanosťou do 5 % zo všetkých finančných  prostriedkov 

schválených pre MČ v mestskom rozpočte vrátane transferov.  

 

p. Mutafov – Pripomienkoval návrh p. Kupca.  

 

p. Rusnák – Oboznámil, že mestské časti sa nechcú podieľať na situácií, ktorá vznikla 

v súvislosti s finančnou krízou. 

 

p. Jenčová – Súhlasila, s viazanosťou finančných  prostriedkov na 5%  

z účelových transferov. 

 

Hlasovanie č. 2  o návrhu p. Kupca. 

Návrh p. Kupca. Rada starostov súhlasí s viazanosťou do 5 %  

zo všetkých finančných prostriedkov schválených pre MČ  v mestskom rozpočte vrátane 

transferov.  

 

Za: 10, proti: 0, zdržali sa: 9. 

 

––-     ––-     –– 

 

p. Rusnák - Návrh bol schválený. 

 

p. Dolná – Upozornila, aby sa nesiahalo na EHMK, nakoľko finančné prostriedky prídu 

zo štrukturálnych fondov. 

 

p. Krištof – Vysvetlil návrh na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 3: o návrhu p. Betuša 

Návrh  p. Cyrila Betuša. Použiť potrebné finančné zdroje v prospech mestských častí 

z položky finančné operácie riadok 45 vklad  na EHMK v kontexte s návrhom uznesenia  

p. Kupca.  

 

Za: 18, proti 0, zdržali sa 1. 

––-     ––-     –– 
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3. Záver  

 

p. Rusnák –Zhrnul rozpravu a ukončil diskusiu. Poďakoval prítomným za účasť a pripomenul, 

že  ďalšie rokovanie Rady starostov  sa uskutoční 17. marca 2009.   

 

 

 

 

 

 

        Daniel Rusnák 

           predseda Rady starostov 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená 17.3.2009 

Zapisovateľka: Danica Belasová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Ing. Ján  Nigut ..................................... Podpísal dňa: 25.3.2009 

 

p. Monika  Puzderová .................................... Podpísala dňa: 
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O b s a h : 

 

1 Otvorenie a schválenie programu rokovania  

1 Viazanie rozpočtu mesta Košice na rok 2009 - návrh 

6 Záver 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


